
Protokół Nr III/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 19 stycznia 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. III/14/2011 w sprawie uzupełnienia składu rady.
2. III/15/2011 w sprawie uzupełnienia składu rady.
3. III/16/2011 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2011 r.
4. III/17/2011 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
5. III/18/2011 w sprawie zasad udzielania dotacji dla osób fizycznych na realizację
                          zadań ujętych w Programie Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie
                          Gminy Racibórz.
6. III/19/2011 w sprawie udzielenia Powiatowi Raciborskiemu pomocy finansowej
                          przeznaczonej na prowadzenie Miejskiego Ośrodka Dokumentacji
                          Geodezyjnej i Kartograficznej.
7. III/20/2011 w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia
                          24 stycznia 2007 r. w sprawie odpłatności za przyrządzanie posiłków 
                          w żłobku.
8. III/21/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/409/2009 Rady Miasta Racibórz 
                          z dnia 28 stycznia 2009 r. w sprawie określenia regulaminu
                          wynagrodzenia nauczycieli i dyrektorów przedszkoli, szkół
                          podstawowych, zespołów szkolno – przedszkolnych oraz gimnazjów
                          prowadzonych przez Miasto Racibórz.
9. III/22/2011 w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto
                          Racibórz.
10. III/23/2011 w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta do ustalenia wysokości cen 
                          i opłat za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności
                          publicznej pozostających  w trwałym zarządzie Ośrodka Sportu 
                          i Rekreacji w Raciborzu.
11. III/24/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz 
                          z dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia "Programu
                          gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 
                          2009-2013".
12. III/25/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/23/2002 Rady Miasta Racibórz z dnia
                          20 grudnia 2002 r. w sprawie określenia zasad zbywania przyległych
                          nieruchomości gruntowych w celu odtworzenia działki budowlanej.
13. III/26/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej
                          nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Czynu Społecznego.
14. III/27/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej
                          nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa
                          Londzina Nr 14.
15. III/28/2011 w sprawie wystąpienia Miasta Racibórz ze Śląskiego Związku Gmin 
                          i Powiatów.
16. III/29/2011 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej
                          w Raciborzu.
17. III/30/2011 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta
                          Racibórz.
18. III/31/2011 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Miejskiej Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Pełnomocnik Prezydenta

d/s   Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Elżbieta Topór 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, 
dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Raciborskiemu pomocy finansowej 
przeznaczonej na prowadzenie Miejskiego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej.

2) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.
− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

3) Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r.  
Dodatkowo przekazał, że Prezydent Miasta przedłożył radnym następujące autopoprawki:
1) autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej,
2) dwie autopoprawki do projektu Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2011 r.,
3) autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji dla osób 

fizycznych na realizację zadań ujętych w Programie Ograniczenia Niskiej Emisji na 
terenie Gminy Racibórz.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk poinformował radnych o decyzji wycofania z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie przyznawania dotacji ze środków budżetu Miasta 
Racibórz na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł ciepła 
i/lub montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wyżej wymienione wnioski o 
poszerzenie porządku obrad.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższe wnioski. 
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− Radny Ryszard Frączek przekazał, że w dniu wczorajszym został złożony w Biurze Rady 
Miasta projekt uchwały w sprawie wprowadzenie na terenie miasta  programu ”Rodzina 
3+”. Dodał, że niestety ale nie został on skserowany i rozdany radnym jak proszono w 
piśmie. Następnie przedstawił co wchodzi w skład tego projektu oraz przeczytał jego 
uzasadnienie – projekt uchwały stanowi zał. Nr 4 do protokołu. Kończąc zgłosił wniosek 
aby projekt ten włączyć do porządku obrad dzisiejszej sesji przed punktem dotyczącym 
przyjęcia uchwały budżetowej na rok 2011. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poinformował, że Kierownik Biura Rady ma swoich 
przełożonych i wykonuje tylko ich polecenia. Po drugie projekt tej uchwały w swojej 
materii jest dość skomplikowany.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że temat jest istotny ale nie taki prosty. 
Dodał, że w przestrzeni samorządowej temat ten funkcjonuje już od dwóch lat. Wskazał, 
że radni wzorowali się na rozwiązaniach z Bytomia i Tychów. Dalej przekazał kilka 
istotnych uwag. Po pierwsze ze względu na charakter zawartych tam przepisów jest to 
prawo miejscowe, które musi być publikowane w wojewódzkim dzienniku urzędowym, a 
co za tym idzie projekt programu musi najpierw podlegać obowiązkowym konsultacjom, 
które przeprowadza się w Biuletynie Informacji Publicznej. Po drugie wskazał, że 
program dotyczy polityki prorodzinnej, która w mieście poprzez różne elementy jest 
prowadzona w sposób rozczłonkowany i warto aby te elementy połączyć. Niemniej uznał, 
że warto wpierw temat dobrze przedyskutować pod kątem kwalifikacji właściwych usług 
do ulg prorodzinnych, dlatego też zaproponował aby projekt ten odesłać do komisji. 
Wskazał, że pozwoli to na przygotowanie zgodnej propozycji uchwały w przeciągu kilku 
miesięcy.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar wskazał, że uwagi Prezydenta Miasta są istotne i warto aby 
projekt ten poddać właśnie takiej procedurze. 

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że rozumie, że rodzina nie może być tematem sporu, 
niemniej poprosił o wyjaśnienie tematu konsultacji, gdyż w praktyce nie zna przypadków 
takich konsultacji w Biuletynie Informacji Publicznej. Dodał, że zamysłem tej uchwały 
jest promowanie rodziny, co dla gminy powinno być bardzo istotne. W związku z tym 
zaproponował aby ostatecznie tematem zająć się na sesji marcowej. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby radni w 
ramach komisji spotkali się już w przyszłym tygodniu by poświęcić posiedzenie tylko 
temu tematowi. 

− Radny Tomasz Kusy zapytał z czego wynika obowiązek konsultacji tj. wcześniejszej 
publikacji projektu uchwały zawierającej przepisy prawa miejscowego i jak będzie to 
wyglądało w przypadku projektów uchwał przygotowanych przez radnych.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że uregulowania te obowiązują od stycznia 
tego roku i w podstawie prawnej takich właśnie uchwał, również tych z dzisiejszej sesji 
jest to już określane. Dodał, że takie projekty są zamieszczane w Biuletynie Informacji 
Publicznej w zakładce „konsultacje” minimum na dwa tygodnie i podobnie będzie się 
działo z projektami radnych. Odnosząc się do tematu samej uchwały przekazał, że należy 
zastanowić się również nad jej kosztami. 

− Radny Ryszard Frączek poprosił aby Przew. RM podjął decyzję tak aby ta uchwała 
weszła do porządku sesji marcowej.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że to kiedy ta uchwała wejdzie do porządku sesji 
zależeć będzie tylko od tempa praca nad tą uchwałą w komisji oświaty, gdyż tam trafi ten 
projekt. 

− Radny Robert Myśliwy rozumie to stanowisko niemniej poprosił aby w pierwszej 
kolejności pochylić się nad tym złożonym projektem i skorygować go tylko tak aby 
wypracować najlepsze rozwiązanie pod kątem specyfiki miasta.      
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, to właśnie miał na myśli proponując aby komisja 
poświęciła posiedzenie tylko na ten temat.

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że wnioskodawcy przychylają się do propozycji 
Prezydenta Miasta i Przew. RM więc wycofuje swój wniosek aby projekt ten włączyć do 
dzisiejszej sesji.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie poprawiony porządek obrad.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad:
1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Uzupełnienie składu Rady Miasta Racibórz.
3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz.
4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2011 r.
6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej
7. Uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji dla osób fizycznych na realizację zadań 

ujętych w Programie Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie Gminy Racibórz.
8. Uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Raciborskiemu pomocy finansowej 

przeznaczonej na prowadzenie Miejskiego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej.

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
stycznia 2007 r. w sprawie odpłatności za przyrządzanie posiłków w żłobku.

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/409/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 
28 stycznia 2009 r. w sprawie określenia regulaminu wynagrodzenia nauczycieli i 
dyrektorów przedszkoli, szkół podstawowych, zespołów szkolno – przedszkolnych oraz 
gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz.

11. Uchwała w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto Racibórz.
12. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta do ustalenia wysokości cen i opłat 

za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej pozostających  w 
trwałym zarządzie Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia "Programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013".

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/23/2002 Rady Miasta Racibórz z dnia 20 
grudnia 2002 r. w sprawie określenia zasad zbywania przyległych nieruchomości 
gruntowych w celu odtworzenia działki budowlanej.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Czynu Społecznego.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej nieruchomości 
zabudowanej położonej w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina Nr 14.

17. Uchwała w sprawie wystąpienia Miasta Racibórz ze Śląskiego Związku Gmin i 
Powiatów.

18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Racibórz.
20. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.
21. Przyjęcie planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2011 r.
22. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r. 
23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.
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Ad 2. Uzupełnienie składu Rady Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał kolejno pod głosowanie dwie następujące uchwały:
1) w sprawie uzupełnienia składy Rady o radnego Henryka Czesława Hildebranda

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/14/2011 stanowi zał. Nr 5 do protokołu.
2) w sprawie uzupełnienia składy Rady o radnego Dariusza Marcina Ronina
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/15/2011 stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przeprowadził akt ślubowania nowych radnych, w ten 
sposób, że odczytał rotę ślubowania: "Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej  
Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie,  
mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.", a wywołani kolejno radni 
Henryk Hildebrand i Dariusz Ronin na stojąco wypowiedzieli słowo "ślubuję".

Ad 3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących 21 radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła Protokół Nr II/10 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 14 grudnia 2010 r. 

 
Ad 4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady 

Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił i przekazał Przew. RM bieżącą realizację 
uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą 
realizację uchwał i zarządzeń obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. 
Nr 7 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i 
realizacji zadań między sesjami – zał. Nr 8.

Ad 5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2011 r.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił radnym stanowisko Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach, która to Uchwałą Nr 4100/III/164/2010 z dnia 13 grudnia 
2010 r. III Składu Orzekającego wydała pozytywną opinii o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały budżetowej na 2011 rok wraz z 
uzasadnieniem. Opinia stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP analizowała szczegółowo plan 
dochodów własnych na 2011 rok, plan wydatków, wszystkie załączniki oraz 
autopoprawkę. Do planu dochodów uwag nie było. W kwestii zaplanowanych wydatków 
własnych na 2011 rok wątpliwości zgłaszane przez radnych na bieżąco wyjaśniał 
Prezydent Miasta Mirosław Lenk i Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek oraz 
Skarbnik Miasta. Pytania radnych w kwestii zaplanowanych wydatków budżetowych na 
2011 rok dotyczyły:
− zadania 00-004 Dopłaty do komunikacji miejskiej kwota 2.082.799,00
− zadania 00-007 Remont dróg dojazdowych do gruntów rolnych kwota 150.000,00
− zadania 00-025 Promocja, pozostałe zadania kwota 300.000,00
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− zadania 00-095 Utrzymanie schroniska dla bezdomnych zwierząt kwota 200.364,00
− zadania 00-102 Utrzymanie rowów komunalnych 200.000,00
− zadania 00-086 Obsługa i konserwacja tablic informacyjnych oraz utrzymanie 

szaletów miejskich,  kwota 24.000,00
− zadania 08-003 Budowa wielofunkcyjnego ośrodka sportowego przy ul. Zamkowej
Ostatecznie przedmiotowy dokument wraz z autopoprawką z dnia 10.01.2011 r. Komisja 
zaopiniowała pozytywnie.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS szczegółowo 
analizowała  projekt uchwały budżetu miasta na 2011rok wraz z autopoprawką z dnia 
10.01.2011 roku, zarówno po stronie dochodów jak i wydatków w działach merytorycznie 
z nią związanych. Do zaplanowanych  dochodów  komisja nie wnosi żadnych uwag. 
Jeśli chodzi o zaplanowane wydatki, radni zadali wiele pytań i na wszystkie otrzymali 
odpowiedzi. Pytania i wnioski radnych w kwestii zaplanowanych wydatków budżetowych 
na 2011 rok dotyczyły: 
− zadania nr 00-037 Nauka pływania kwota 250.000,00 zł.
Komisja zaakceptowała wniosek radnego Ryszarda Frączka aby na tym zadaniu w 
najbliższym czasie dokonać zmian ze względu na fakt, że w tym roku szkolnym basen 
przy Szkole Mistrzostwa Sportowego jest nieczynny, gdyż po powodzi nie został jeszcze 
wyremontowany i dzieci szkolne z niego korzystać nie mogą, proponuje zaplanowaną na 
to zadanie kwotę wykorzystać na inne zajęcia ruchowe, np. zajęcia korekcyjne, wad 
postawy itp. wraz z deklaracją Prezydenta Miasta, który przychylił się do wniosku 
radnego ale prosił aby komisja przyjęła teraz zaplanowany wydatek na naukę pływania. 
Kwotę potrzebną na rozwój ruchowy dzieci szkolnych wyliczy i przedstawi radzie w 
najbliższym czasie poprzez stosowny projekt uchwały. 
− zadania 10-002 Adaptacja części pomieszczeń i termomodernizacji budynku SP Nr 5 

kwota 1 mln.zł. 
− kwestii uruchomienia w naszym mieście szkoły katolickiej,
− środków na remont boiska LKS  w Studziennej,
− efektywności udzielanej pomocy społecznej,
− środków na dożywianie dzieci w naszym mieście,
− wspomagania rodziców, wychowujących dzieci niepełnosprawne,
− zadania 00-079 Obóz w Pleśnej- kwota 397.786,00 
− zadania 08-003 Budowa wielofunkcyjnego ośrodka sportowego przy ul. Zamkowej. 

Ostatecznie projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na 2011 rok wraz z autopoprawką 
z dnia 10.01.2011r. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

− Radny Franciszek Mandrysz  przekazał, że Komisja RGBiF analizowała szczegółowo 
plan dochodów własnych na 2011 rok, plan wydatków, wszystkie załączniki oraz dwie 
autopoprawki. Do planu dochodów uwag nie było. Na pytania radnych w kwestii 
zaplanowanych wydatków własnych na 2011 rok, odpowiadał Prezydent Miasta Mirosław 
Lenk, Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek oraz Skarbnik Miasta. Radni nie 
zgłosili żadnych wniosków mających wpływ na zmianę planu budżetu na 2011 rok.
Przedmiotowy dokument wraz z dwoma autopoprawkami Komisja zaopiniowała 
pozytywnie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił główne kwoty budżetu związane z 
dochodami i wydatkami wynikającymi z projektu uchwały jak również ze złożonych 
dwóch autopoprawek. Następnie odnosząc się do dyskusji z komisji przekazał informację 
dotyczącą wydatków na promocję, które wyspecyfikował Referat Promocji, wydatków PK 
na zakup misek dla psów oraz dopłat miasta do biletów ulgowych i darmowych 
przejazdów autobusami komunikacji miejskiej, wydatków na budowę Aquaparku, który 
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ma być basenem przede wszystkim dla mieszkańców ale który jednocześnie będzie mógł 
być również wykorzystywany przez sportowców. Dodał, że miasto w sprawie Aquaparku 
zorganizuje specjalne spotkanie na którym zostaną przestawione wszystkie funkcje 
mającego powstać obiektu.

− Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek w uzupełnieniu informacji Prezydenta Miasta 
przekazał, że nazwa inwestycji umożliwia staranie o dotację z Ministerstwa Sportu, zaś 
dokumentacja była konsultowana zarówno na etapie koncepcji jak i etapie projektu 
budowlanego z przedstawicielem PZP. Następnie w liczbach przedstawił wielkość 
planowanego obiektu, jak również jego główne funkcje użytkowe, a także szacunkowy 
stosunek kosztów do dochodów wskazując, że do obiektu miasto nie powinno dopłacać.

− Radny Robert Myśliwy występując w imieniu radnych RS „Nasze Miasto” przedstawił 
uwagi odnoszące się do budżetu miasta. Wskazał, że budżet ten jest mało partycypacyjny, 
a rola radnych i mieszkańców przy jego tworzeniu jest niewielka. Następnie zaapelował 
aby w przyszłości poprzez system konsultacji społecznych umożliwić mieszkańcom i 
radnym wpływ na politykę finansową miasta. Zapytał też jakie postulaty mieszkańców 
artykułowane podczas spotkań z Prezydentem Miasta na dzielnicach zostały wpisane do 
budżetu, a które nie. Wskazał w tym miejscu na ministerialny projekt pozwalający na 
zaangażowanie mieszkańców w życie społeczne m.in. i samorząd. Dodał, że np. w 
Częstochowie funkcjonuje już portal poświęcony konsultacjom społecznym. Następnie 
przedstawił swoje uwagi w odniesieniu do planowanych przez miasto inwestycji, t.j. 
Aquaparku, obwodnicy i zaczarowanego ogrodu  w lesie Obora.

− Radny Jan Wiecha wskazał, że w planie sesji brakuje tematu poświęconego założeniom 
do strategii miasta na lata 2011 - 2020, a także tematu poświęconego założeniom do 
budżetu, o co wnosił na komisjach. Wskazał, że w tych dokumentach powinny znaleźć się 
tematy związane z m.in. obwodnicą i innymi ważnymi przedsięwzięciami. Uznał, że ta 
strategia powinna być tworzona przy współudziale radnych a wtedy radni przy pracy nad 
budżetem będą mogli dawać pewne sugestie. Odnosząc się do budowy aquaparku 
wskazał, że liczy się nie tylko kwestia liczenia pieniędzy ale określenie jaka jest promocja 
miasta i to czy młodzi ludzie będą chcieli zostawać w mieście. Radny uznał, że miastu 
potrzebny jest aquapark, potrzebne są ścieżki rowerowe i odnowiony zamek. Natomiast na 
komisjach była jedynie krytyka budżetu zamiast konkretnych pomysłów.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że kwestie, o których powiedział dzisiaj w jakiejś 
części były też podnoszone na komisji. Wskazał także, że te działania są spóźnione bo 
budżet jest już spięty. Dodał, że poświęcił czas aby zestawić tegoroczny budżet ze 
strategią miasta i kierunkami rozwoju, w dokumentach tych współpraca z PWSZ jest ujęta 
jako priorytetowy temat, a budżet zakłada wydatki na ten cel jedynie w wysokości 60.000 
zł. Dodał, że brakuje mu większego zaangażowania miasta w sprawy uczelni.

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że w budżecie tym nie znalazł zgodności ze 
strategiami, m.in. ze strategią rozwoju turystyki. Uznał, że być może się myli ale nie widzi 
w tym budżecie tego o czym ta strategia mówiła, chodzi w mu w tym miejscu o nowe 
produkty promocyjne czy choćby budowy parkingu dla autokarów pod zamkiem, a także 
zamiaru uczestnictwa miasta w jakichkolwiek targach. Przypomniał w tym miejscu temat 
udostępnienia turystom wieży kościelnej. Wskazał też, że imprezy organizowane przez 
miasto (Dni Raciborza, Memoriał) tak naprawdę nakierowane są na mieszkańców, a nie 
na turystów. Dodał, że w budżecie tym brak też składki na Lokalną Organizację 
Turystyczną. Wskazał też, że nie rozumie dlaczego jedne imprezy są wprost wpisywane w 
budżecie a inne wręcz ukryte, na które muszą być rozpisane konkursy.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że już na komisjach podejmowała temat 
utrzymania schroniska dla bezdomnych zwierząt. Wskazała, że kwota zapisana w 
budżecie powinna być realna w stosunku do potrzeb. Ucieszyła ją jednak informacja o 
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nowych miskach dla psów i uznała, że wierzy w dalszym ciągu, że  losy tych zwierząt 
będą w dobrych rękach.

− Radny Ryszard Frączek na wstępie swego wystąpienia odniósł się do poszczególnych 
zadań wpisanych w budżecie, a mianowicie do zadania nr 11-006 pn. budowa parkingu 
przy ul. Łąkowej. W tym miejscu złożył wniosek aby z tego zadania zdjąć kwotę 100.000 
zł i przeznaczyć na realizację programu „Rodzina  3+”. Dalej uznał, że sprawa ta jest źle 
rozgrywana, gdyż inwestora sklepu Tesco należało zobligować do wybudowania tego 
parkingu, a nie wydawać na to miejskie środki. Wskazał również, że koszty tego parkingu 
zostały zawyżone dlatego też złożył powyższy wniosek. Następnie przekazał, że gdyby 
głosy radnych były wysłuchiwane to można by było w tym budżecie zaoszczędzić i nie 
wydać niepotrzebnie ok. 15 do 20 mln zł. Druga uwaga dotyczyła sprawozdania Komisji 
RGBiF z opiniowania projektu budżetu, i nie przekazania wniosku który zmierzał do 
godnego uhonorowania uroczystości związanych z beatyfikacją sługi bożego Jana Pawła 
II. W tym miejscu postawił wniosek dalej idący aby na ten cel Rada przeznaczyła kwotę 
10.000 zł, którą można również zabrać z zadania nr 11-006. Następnie występując w 
imieniu radnych KOR przedstawił uwagi do budżetu. Wskazał, że budżet ten jest mało 
ambitny, wręcz słaby i pasywny. Natomiast celem Kor-u jest budowa dróg w mieście, 
uporządkowanie jego przestrzeni i rozwój inwestycyjny. Dodał, że budżet ten w wielu 
działach jest mniejszy od budżetu zeszłorocznego. Dalej uznał, że inne miasta lepiej się 
rozwijają gdyż prowadzą odważną politykę, także tą w zakresie zadłużenia. Wskazał 
również na brak inwestycji prowadzonych na zasadach partnerstwa publiczno-
prywatnego. Dalej wskazał, że budżet jest skonstruowany poprawnie ale nie daje 
możliwości konkurowania z innymi miastami aglomeracji. Poruszył również kwestie 
wielu wykonanych dokumentacji, które nie doczekały się realizacji przez co miasto 
straciło ok. 20 mln zł. Podobnie też nie wykonano wielu zaplanowanych inwestycji. 
Zarzucił również niezaradność przy sprzedaży terenów, niezadbanie o kamienice wokół 
starówki, niefunkcjonującą strefę gospodarczą, nie zrealizowanie programu „Szkoła uczy 
przedsiębiorczości”, niskie pozyskiwanie środków zewnętrznych. Poprosił również aby 
Prezydent Miasta zaczął od zinwentaryzowania oferty inwestycyjnej miasta oraz od 
rozmów z właścicielami gruntów odnośnie sprzedaży ich wspólnie z miastem. 
Reasumując to przekazał, że radni KOR-u będą głosowali przeciw uchwaleniu budżetu w 
takim kształcie.

− Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do słów radnego Ryszarda Frączka i dyskusji na 
Komisji RGBiF przekazał, że wobec deklaracji Prezydenta Miasta sprawa wydaje się 
oczywista nie mniej przekazał, że komisja wnosiła aby miasto nasze w godny sposób 
przygotowało obchody beatyfikacji Jana Pawła II i aby w budżecie znalazły się środki w 
kwocie odpowiedniej do tego wydarzenia. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar ogłosił przerwę w obradach od godz. 1700 do godz. 1715.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do zgłoszonych przez radnych uwag 

przekazał, że nie zgadza się z zarzutem, że budżet ten jest mało partycypacyjny gdyż był 
on konsultowany z wieloma osobami, wieloma radnymi, oczywiście nie ze wszystkimi. 
Dodał, że zadań, które nie ujęto w budżecie, ze względu na niewystarczającą ilość 
środków, jest na ponad 40 mln zł. Wskazał, że przygotowanie projektu budżetu ustawowo 
powierzono prezydentowi miasta, ale nie jest to budżet tylko urzędników. Zgodził się z 
tym, że taka forma konsultacji nie wszystkich będzie zadawalać, jednakże nie wyobraża 
sobie aby budżet konsultować przez internet w wydaniu portalowym. W odniesieniu do 
budowy aquaparku przekazał, że nie jest to koncepcja prezentowana po raz pierwszy, nie 
powinna być więc dla radnych tajemnicą.  Nie sądzi również aby z budżetu Urzędu 
Marszałkowskiego udało się wybudować przy ZSOMS basen 50 m, póki co ma tam być 
jedynie wymieniona stara 25 m. niecka. Dalej wskazał, że przerost demokracji może 
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doprowadzić do tego, że nic nie będzie można przygotować. Konsultacje więc ograniczają 
się tylko do pewnych grup. Wskazał także że realizowanie w Raciborzu inwestycji w 
ramach partnerstwa publiczno-prywatnego jest mało prawdopodobne, gdyż nie sposób 
naszego miasta porównywać np. do Łodzi. Dodał, że w ubiegłym roku rzeczywiście 
warunkowano rozpoczęcie budowy aquaparku od sprzedaży Pl. Długosza, teraz tego się 
nie robi ale tylko dlatego, że udało się zrealizować inne wielkie inwestycje. Wskazał 
jednak, że bez względu na to i tak będzie zabiegał aby wykonać plan dochodów, bo bez 
sprzedaży  nieruchomości aquapark i inne zadania będą zagrożone.  W zakresie 
obwodnicy przekazał, że to bardzo trudne zadanie, którego inwestorem nie będzie miasto. 
Miasto może podjąć jedynie takie działania, które zachęcą zarządce drogi  i władze 
województwa do tej inwestycji. Póki co odpowiedzi są takie, że w tej perspektywie 
finansowej UE, czyli w zasadzie do 2017 r. nie będzie środków na budowę. Zostaną 
podjęte kroki aby przekonywać samorząd województwa gdyż najważniejsze to pozyskać 
partnera i ustalić konkretne kierunki działań. Dalej wskazał, że nie ma potrzeby póki co 
wykonywać kolejnej dokumentacji, nie prawdą jednak jest to, że na półkach urzędu leżą 
dokumentacje warte 20 mln zł. W odniesieniu do zaczarowanego ogrodu przekazał, że jest 
to koncepcja wypracowana przez Radę Programową Arboretum Bramy Morawskiej 
dlatego jest realizowana przy arboretum w lesie Obora. Dodał, że bardzo dobrze się stało, 
że udało się pozyskać środki WFOŚiGW na to zadanie. W zakresie PWSZ przekazał, że 
miasto od dwóch lat wspiera uczelnie kwotą 260.000 zł., a nie kwotą 60.000 zł, ale nie 
chodzi tu o środki ale o dalszą współpracę przy realizacji programów unijnych, m. in. 
dotyczących praktyk czy też programu w zakresie wykorzystania bazy sportowej. W 
odniesieniu do strategi rozwoju turystyki przekazał, że założeniem tej strategi jest to aby 
to nie miasto wydawało na to środki. Wskazał, że miasto buduje ścieżki rowerowe i 
bulwary, tzw. otoczenie, czyli stwarza warunki, a zachęceni inwestorzy powinni stwarzać 
przedsięwzięcia. W zakresie drogi do zamku to nie może obiecać, że w tym roku to się 
uda, gdyż to duży wydatek, miejsca dla dwóch autobusów są jednak przygotowane na 
„czarnym placu”. Dodał też, że nie będzie zakładał Lokalnej Organizacji Turystycznej, 
ani nie będzie organizował spływów kajakowych.  Wskazał, że konstrukcja budżetu nie 
pozwala na szczegółowe zapisywanie wszystkich zadań, miasto jednak uczestniczy w 
targach i takie wydatki zaplanowano również w tym roku. W sprawie parkingu na ul. 
Łąkowej wyjaśnienia przedstawiano na każdej komisji, przypomniał tylko, że miasto 
sprzedało tylko część terenu, pod przyszłe Tesco, zasadniczą część sprzedał PSS, nie było 
więc szans aby stawiać inwestorowi jakiekolwiek warunki. Parking zaś zostanie 
wykonany za tyle ile zostanie rozstrzygnięte w przetargu, o reszcie zdecyduje Rada. 
Dodał również, że czeka na informację od  radnego Ryszarda Frączka gdzie można w 
budżecie zaoszczędzić 15 mln zł. W zakresie uroczystości majowych przekazał, że zamysł 
jest taki aby w kościele farnym zagrała orkiestra kameralna. Uznał, że ze względu na 
charakter religijny będzie to święto przede wszystkim katolików oraz wszystkich 
Polaków, w związku z tym miasto też w te uroczystości się włączy. Dalej wskazał, że nie 
da się porównywać wydatków jedynie w stosunku rocznym, trzeba patrzeć na konkretne 
zadania, które w jednym roku są realizowane w drugim już nie. Wskazał, że po odliczeniu 
zadania gospodarka wodno-ściekowa budżet jest większy niż był. Co do kształtu budżetu 
to jest on określony ustawowo, nowością jest kształt wieloletniej prognozy finansowej. 
Przekazał również, że przygotuje radnym spis dokumentacji, które leżą na półkach. 
Założeniem pozwalającym rozwijać się jest przygotowywanie dokumentacji rok 
wcześniej. W zakresie sprzedaży terenu przekazał, że miasto musi realizować ustawowe 
zapisy o przetargach i terminach z nimi związanych. Nieruchomości stara się zbywać z 
jak największą starannością po jak największej cenie. Uznał, że miasto musi na rynku 
nieruchomości działać rozważnie i czasami nabywać grunty aby nie blokować później 
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dostępu do własnej nieruchomości. Odnosząc się do stanu kamienic przekazał, że 
wszystkie kamienice na Rynku to już wspólnoty, niemniej miasto ma swój udział w 
funduszach remontowych i dokłada się do remontów elewacji i dachów. Wyjaśnił też, że 
w naszych szkołach prowadzony jest program nauki przedsiębiorczości. Miasto ma też 
swoją ofertę inwestycyjną dostępną w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, a także 
promuje się również wspólnie z powiatem i innymi gminami. W zakresie środków 
zewnętrznych to przekazał, że jego zdaniem to co można było pozyskać z RPO to 
pozyskano.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie w pierwszej kolejności wnioski zgłoszone przez radnego Ryszarda Frączka, a 
następnie całą uchwałę wraz z dwoma autopoprawkami – zał. Nr 10-11-12:
− wnioski radnego Ryszarda Frączka aby z zadania nr 11-006 budowa parkingu przy ul. 

Łąkowej zdjąć kwotę 110.000,-zł i przeznaczyć na:
1) realizację programu „Rodzina 3+” - 100.000 zł.,
2) uroczyste obchody beatyfikacji Jana Pawła II – 10.000 zł.

Rada przy 21 głosujących radnych, 3 głosami za, 16 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższe wnioski.
Następnie Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 6 przeciw i 0 
wstrzymującymi się przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej dwoma autopoprawkami. 
Uchwała Nr III/16/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu. 

  

Ad 6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

− Radny Henryk Majnusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Roman Wałach przekazał, że brak mu w tym dokumencie mowy o 
pełnowymiarowym boisku ze sztuczną nawierzchnią, a temat ten był wcześniej ujmowany 
w kierunkach rozwoju miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że zadanie to nigdy w wymiarze finansowym 
jeszcze nie funkcjonowało, nawet w WPI. Dyskutowano jedynie czy nie umieścić je w 
wielofunkcyjnym ośrodku sportowym, ostatecznie od tego odstąpiono. Dodał, że nie 
umieszcza tego zadania w budżecie gdyż na dzień dzisiejszy nie sposób wskazać 
możliwości jego sfinansowania.

− Radny Roman Wałach zapytał czy o zakładaną realizację i finansowanie na 2011 rok 
miasto nie będzie się starać.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że starać się o to zadanie będzie, nie 
zakładano jednak jego realizacji w 2011 roku. Wskazał, że niemożliwe wydaje się 
realizowanie dwóch inwestycji na tym samym obiekcie równocześnie. Dodał, że na 
chwilę obecną brak programu, który umożliwiał by pozyskanie środków zewnętrznych na 
to zadanie, nawet Starostwo wycofało się ze wsparcia tego zadania. Wskazał, że dyskusja 
w maju nad założeniami do strategii będzie przekładała się na propozycje do następnej 
wieloletniej prognozy finansowej.

− Radny Roman Wałach przyznał, że to stanowisko Prezydenta Miasta jest rozsądne, 
jednakże martwi go to, że punkt ten wyleciał z planowania. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie wyleciał, bo nigdy w formie 
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finansowej nie funkcjonował. 
− Radny Roman Wałach wskazał, że punkt ten był zapisany w kierunkach rozwoju miasta. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nie było go natomiast na pewno w WPI. 

Dodał, że takie boisko na pewno jest tam niezbędne, nie na wszystkie jednak zadania 
starcza środków. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – 
zał. Nr 14 i 15.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr III/17/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu. 

Ad 7. Uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji dla osób fizycznych na realizację 
zadań ujętych w Programie Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie Gminy Racibórz.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt  przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
projektu przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zajmowała się projektem 
przedmiotowej uchwały ale jej nie zaopiniowała ponieważ wnoszono szereg uwag. 
Ostatecznie radni otrzymali dziś nowy dokument zawierający autopoprawkę Prezydenta 
Miasta. 

− Radny Roman Wałach zapytał w jaki sposób wyłoniony zostanie operator wykonawca.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że operator został już w przetargu wyłoniony. 
− Radny Dawid Wacławczyk zapytał czy jest jakiś wymóg prawny aby inwestor był 

właścicielem bądź współwłaścicielem terenu i czy nie można umieścić w tym wykazie też 
najemców.

− Nacz. Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że program ten powstał na bazie 
umowy z WFOŚiGW dlatego też nie można inaczej zapisać tego w tym programie.

− Radny Ryszard Frączek zapytał ile miasto kosztuje ten operator  i czy tej pracy operatora 
nie można było wykonać w urzędzie. 

− Nacz. Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że to też wynika z umowy z 
WFOŚiGW, umowa z operatorem jest podpisana na 3 lata i zapłata jest uzależniona od 
ilości zrealizowanych wniosków. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę w wersji przedłożonej 
radnym w autopoprawce. Projekt i autopoprawka stanowią zał. Nr 17 i 18 do protokołu.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę w wersji 
zaproponowanej w autopoprawce. Uchwała Nr III/18/2011 stanowi zał. Nr 19 do 
protokołu.
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Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Raciborskiemu pomocy finansowej 
przeznaczonej na prowadzenie Miejskiego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/19/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 
24 stycznia 2007 r. w sprawie odpłatności za przyrządzanie posiłków w żłobku.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała 
pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały wraz z poprawką aby w § 1, ust. 1, punkcie 2 
po słowie „drugie” dopisać “ i kolejne”. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. Niemniej przekazał, że podczas komisji radny Michał 
Fita proponował obniżyć opłaty za pobyt dziecka w przedszkolu o 5 lub 10 zł,- ponieważ 
podwyższenie opłat jest dość drastyczne i obciąży niesamowicie budżet rodziny z 
małymi dziećmi. Prezydent Miasta odpowiedział, że gmina już od paru lat nie 
podwyższała tych opłat, ale niestety musi bo koszty utrzymania żłobka są niewspółmierne 
do przychodów tam osiąganych. 

− Radny Michał Fita zaproponował aby tą podwyżkę rozłożyć na 4 lata. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że ta podwyżka to zaszłość za 4 lata. Dodał, że 

opłaty w innych miastach jak Racibórz są podobne.  
− Radny Michał Fita przekazał, że nie jest teraz wstanie wskazać gdzie szukać pokrycia 

braku tej podwyżki, niemniej uznał, że w tym roku  będzie dla rodzin to dość bolesna 
podwyżka dlatego też wnioskuje o przesunięcie jej na rok przyszły, czyli o zdjęcie tej 
uchwały z porządku obrad. 

− Radny Ryszard Frączek wskazał, że miasto na żłobkach może zarobić. Dodał, że 
wprowadzona przez PO ustawa żłobkowa zakłada, że rodzice będą otrzymywali środki za 
to gdy nie będą oddawać dzieci do żłobka, planuje się też wsparcie dla samorządów. 
Poprosił więc aby Prezydent Miasta przygotował informację jak miasto mogłoby na tym 
zarobić. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że aby żłobki były opłacalne to opłatę należałoby 
podnieść pięciokrotnie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ustawa ta prawdopodobnie wejdzie w 
życie bo jest dobra , jednakże gmina na tym nigdy nie zarobi, a jedynie dopłaci.  Dodał, że 
rozwiązanie jest dobre gdy gminy nie stać na budowanie żłobków bo wtedy będą mogły 
powstawać prywatne żłóbki w formie klubów, do których gminy będą musiały jednak 
dokładać.

− Radny Ryszard Frączek wskazał na wysokie koszty utrzymania żłobka i uznał 
jednocześnie, że kluby mogą być bardziej opłacalne.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie zgłoszone 
wnioski a następnie całą uchwałę:
1) wniosek radnego Michała Fity o zdjęcie uchwały z porządku obrad - jako najdalej 

idący.  
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Rada przy 20 głosujących radnych, 4 głosami za, 14 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Michała Fity.

2) poprawkę Komisji OKSRiOS aby w § 1, ust.1, punkcie 2 po słowie „drugie” dopisać “ 
i kolejne”. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła poprawkę Komisji OKSRiOS.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 1 przeciw i 5 
wstrzymującymi się przyjęła powyższą uchwałę z uwzględnieniem przyjętej poprawki. 
Uchwała Nr III/20/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/409/2009 Rady Miasta Racibórz 
z dnia 28 stycznia 2009 r. w sprawie określenia regulaminu wynagrodzenia 
nauczycieli i dyrektorów przedszkoli, szkół podstawowych, zespołów szkolno – 
przedszkolnych oraz gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała 
pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały. Niemniej przekazała, że podczas dyskusji 
radny Dawid Wacławczyk proponował zwiększyć dodatek nauczycielom realizującym 
projekty oświatowe ze środków pozabudżetowych ponad kwotę zaplanowaną, 
argumentował to dużym nakładem pracy nad realizacją każdego projektu oraz tym, że to 
nie gmina ponosi wydatki finansowe. Takiej propozycji nie akceptowali jednak pozostali 
radni jak i Prezydent Miasta. Natomiast radny Ryszard Frączek prosił Prezydenta Miasta o 
ścisłe określenie, czy gmina musi czy też nie, przyznawać nauczycielom oddelegowanym 
do pracy związkowej dodatek miesięczny (w tym przypadku to 600 zł.). Prezydent Miasta 
odpowiedział radnemu, że żadna ustawa tego nie przewiduje i nie wylicza wysokości i 
większość gmin tego nie przewiduje. Jako Prezydent Miasta dwa lata temu wpisał taki 
dodatek do regulaminu, a teraz  proponuje taki zapis, który uzależnia od ilości członków 
w związku. Jednakże radny Ryszard Frączek poprosił o tekst obowiązującej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF nie zajęła stanowiska w 
odniesieniu do projektu przedmiotowej uchwały.

− Radny Dawid Wacławczyk uściślając swój wniosek z komisji przekazał, że jest za tym 
aby podwyższyć górny limit tego dodatku do kwoty 3.500 zł. miesięcznie i taki też 
wniosek złożył. Wskazał, że jest to umożliwienie dobrego wynagradzania za bardzo dobrą 
pracę. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to właśnie gmina decyduje o tym na jakie 
dodatki gminę stać i jak one powinny się kształtować. Dalej uznał, że dodatek ten nie 
może w swojej kwocie przesłaniać całej pracy w szkole dlatego też wnosi o zachowanie 
kwoty zapisanej w projekcie uchwały.    

− Radny Dawid Wacławczyk podtrzymał swój wniosek wskazując, że nie ma potrzeby 
ograniczać możliwości w tym względzie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że i tak poprzez ten dodatek płaci się 
nauczycielom dużo więcej niż za godziny pracy w szkole, a nie są to przecież eksperci.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie najpierw powyższy wniosek radnego 
Dawida Wacławczyka, a później całą uchwałę. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 5 głosami za, 12 przeciw i 1 wstrzymującym się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Dawida Wacławczyka.
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Następnie Rada przy 17 głosujących radnych, 12 głosami za, 3 przeciw i 2 
wstrzymującymi się przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/21/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto 
Racibórz.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała 
pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Robert Myśliwy zgłosił zastrzeżenia do zapisu o znaczeniu poszczególnej 
dyscypliny sportowej dla miasta Racibórz, w którym niepotrzebnie różnicuje się 
dyscypliny. Ostatecznie zgłosił wniosek aby z § 10 regulaminu wykreślić pkt 1 w ust.2 i 
ust.3. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał tylko, że regulamin ten wypracowało jakieś 
gremium. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że konsultując na szybko ten wniosek z radnym 
Ryszardem Wolnym wynika, że jest on dość logiczny. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że i tak podstawą do przyznania stypendium są 
sukcesy sportowe. 

− Radny Ryszard Frączek uznał, że w przypadku tej uchwały należy iść w kierunku 
promocji człowieka a nie dyscypliny.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar w pierwszej kolejności poddał pod głosownie powyższy 
wniosek radnego Roberta Myśliwego a później całą uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższy wniosek.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę z 
uwzględnieniem przyjętej poprawki. Uchwała Nr III/22/2011 stanowi zał. Nr 23 do 
protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta do ustalenia wysokości cen 
i opłat za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 
pozostających  w trwałym zarządzie Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywne zaopiniowała 
projekt  przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała 
pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały. Niemniej w czasie dyskusji radny Ryszard 
Frączek zaproponował przyjąć  pod rozwagę, aby w uchwale dopisać, że ustalenie cennika 
opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń pozostających w zarządzie Ośrodka Sportu i 
Rekreacji, nastąpi po konsultacji z Komisją OSRiOS. Natomiast radny Dawid 
Wacławczyk wnioskował o przygotowanie przez Prezydenta Miasta w przyszłości 
takiej samej uchwały w stosunku do RCK oraz innych jednostek prowadzących tego typu 
działalność. Prezydent Miasta przekazał, że rozważy ten temat, obecnie nie jest 
przygotowany do podania konkretnych rozwiązań. Ostatecznie radny Dawid Wacławczyk 
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odstąpił od głosowania nad jego wnioskiem. Temat  przemyśli i przygotuje informację na 
następną komisję. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że uchwałą tą przenosi się kompetencje dyrektora 
na prezydenta miasta, w związku z tym zapytał czy była opinia dyrektora w tym 
względzie. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kompetencja pozostaje w rękach radnych 
gdyż to Rada decyduje komu je przekazać.  Dodał, że gdy projekt cennika opłat zostanie 
przygotowany to zapozna z nim komisję oświaty. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na komisji oświaty zrodziła się też prośba 
aby podczas ustalania tego cennika wziąć pod uwagę rodziny wielodzietne ale i różnego 
rodzaju stowarzyszenia, które korzystają z tego typu obiektów w sposób grupowy.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/23/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

  
Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z 

dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia "Programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013".

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/24/2011 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/23/2002 Rady Miasta Racibórz z dnia 
20 grudnia 2002 r. w sprawie określenia zasad zbywania przyległych nieruchomości 
gruntowych w celu odtworzenia działki budowlanej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/25/2011 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Czynu Społecznego.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/26/2011 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.
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Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej 
nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina 
Nr 14.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/27/2011 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wystąpienia Miasta Racibórz ze Śląskiego Związku Gmin i 
Powiatów.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt  przedmiotowej uchwały. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
projektu przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Roman Wałach wskazał, że brakuje mu krytycznych informacji pozwalających na 
podjęcie tej decyzji, dlatego też zapytał czy gmina aktywnie uczestniczyła pracach ŚZGiP 
oraz czy członkostwo w innych związkach i stowarzyszeniach zastąpią to co umożliwiało 
członkostwo w ŚZGiP.  

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy czasami pozycja Raciborza w tym związku nie uległa 
w ostatnim czasie zmianie.  

− Radny Ryszard Frączek zaproponował odłożenie tej uchwały do następnej sesji, gdyż 
niezbędne są informacje będące odpowiedzią na pytania czy miasto występowało o pomoc 
i z ilu programów miasto skorzystało.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk odpowiadając na pytania radnych przekazał, że ŚZGiP 
nigdy nie dzielił i nie będzie dzielił środkami. Miasto przynależy do ZMP oraz do 
Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego, gdzie dzielone są środki RPO, a także 
do Euroregionu Silesia, gdzie wykorzystuje środki funduszu EWT. Dodał, że w ramach 
ŚZGiP do tej pory nigdy nie zafunkcjonował konwent prezydentów miast, a ograniczało 
się to tylko do spotkań miast grodzkich czyli tzw. metropolii. Prawdopodobnie konwent 
ten na zostać reaktywowany.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 2 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/28/2011 stanowi zał. Nr 29 do protokołu. 

Ad 18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/29/2011 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.
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Ad 19. Uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta 
Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/30/2011 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/31/2011 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 21. Przyjęcie planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2011 r.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że podczas dyskusji na Komisji GMOŚiBP padły dwa 
wnioski:
1) Radny Jan Wiecha proponował aby w miesiącu maju dyskutować o całej Strategii 

Rozwoju – wniosek uszczegółowiono na Komisji RGBiF,
2) Radny Robert Myśliwy przedstawił wniosek i prosił o przegłosowanie aby w planie 

pracy Rady Miasta pod koniec bieżącego roku wpisać temat związany z 
przygotowaniami Gminy Racibórz do budowy obwodnicy.

− Radny Robert Myśliwy uszczegóławiając swój wniosek z komisji przekazał, że może w 
październiku Rada zajęłaby się informacją na temat przygotowań do inwestycji pn. 
obwodnica miejska.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że standardowo w planie pracy nie wpisuje 
się tego typu informacji. Dodał, że tą informację urząd na pewno przygotuje radnym, być 
może dobrym czasem będzie listopad gdy Rada dyskutować będzie nad założeniami do 
budżetu miasta na 2012 r.   

− Radny Robert Myśliwy uznał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby był to listopada, wskazał 
jednakże, że w planie pracy znalazły się inne informacje. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że w temacie obwodnicy należy przede wszystkim 
uświadomić wszystkich jaka jest to skala problemu i dopiero wówczas myśleć o realizacji 
tego przedsięwzięcia. 

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że intencja jego wniosku jest tożsama z wypowiedzią 
Przew. RM. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że w tym wypadku temat należy przyjąć jako rzecz 
oczywistą bez wpisywania do planu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przemyśli najlepsza formułę dla tego 
tematu i przygotuje go radnym. 

− Radny Robert Myśliwy zwrócił uwagę, że wniosek ten był wnioskiem Komisji 
GMOŚiBB.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że przyjmuje się ten wniosek jako rzecz 
załatwioną zgodnie z deklaracją Prezydenta Miasta. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS przyjęto wniosek 
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radnego Romana Wałacha aby do planu pracy Rady Miasta podczas omawiania oświaty w 
gminie dopisać temat związany z sześciolatkami w szkole. Radny zaproponował aby 
dyskusję w tym temacie zaplanować w przeciągu najbliższych dwóch miesięcy.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Zastępca Prezydenta Miasta Pani Ludmiła 
Nowacka informację taką może przedstawić dzisiaj bądź na najbliższej Komisji Oświaty.  

− Radny Roman Wałach przekazał, że na Komisji OKSRiOS przedstawiano argumenty i 
jednym z nich jest to, że temat jest tak samo ważny jak polityka oświatowa i nie powinien 
być odkładany na koniec roku. Najlepiej aby znalazła się tam również analiza kosztów 
dostosowania obiektów, skutków finansowych dla gminy w związku ze zmniejszeniem 
dzieci w przedszkolach, skutków społecznych, a także propozycje rozwiązań. Uznał, że 
krótka informacja na sesji nie załatwi tematu.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że mając na uwadze te analizy, które wymienił 
radny nie możliwe wydaje się aby temat ten wpisać w marzec, bardziej realny wydaje się 
miesiąc październik, kiedy Rada będzie zajmowała się polityką oświatową.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał,  że te kwestie reguluje ustawa, a gmina musi je 
zrealizować, a nie dyskutować jak politycy. Dodał, że gmina odpowiednio przygotowuje 
się do roku 2012.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że warto aby Zastępca Prezydenta Miasta Pani 
Ludmiła Nowacka przedstawiła informację radnym na dzisiejszej sesji, tak aby temat 
zamknąć.  

− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka przekazała, że od ubiegłego roku zapisy te 
można realizować poprzez decyzję rodziców i gmina wtedy jest zobligowana do 
przygotowania zajęć. Dodała, że ministerstwo na tą okoliczność przygotowało 
odpowiedni projekt, z którego miasto skorzystało, a część szkół uzyskało dofinansowanie. 
Jednak rodzice z tego nie skorzystali mimo tego, że klasy w szkołach były przygotowane. 
Jedynie w jednej placówce udało się połączyć 15 - 6 latków i 4 – 7 latków.  W 
pozostałych szkołach rodzice zadeklarowali ok. 30 dzieci, jednak zespół ten był za bardzo 
rozrzucony, ostatecznie więc rodzice zrezygnowali, ostatecznie więc w 16 przedszkolach 
nadal przebywa 456 – 6 latków. Dalej wskazał, że w stosunku do dzieci uczęszczających 
do przedszkola to przedszkole wydaje opinię o dziecku, natomiast gdy dziecko nie 
chodziło do przedszkola to niezbędna jest opinia psychologa. Następnie przekazała, że 
prognoza na kolejny rok przeprowadzona w przedszkolach wskazuje, że na 421 – 6 
latków jedynie 16 zostanie zadeklarowanych na rozpoczęcie edukacji. Dodała, że w 
sytuacji tej urząd ściśle współpracuje z poradnią psychologiczno – pedagogiczną, 
przygotowano też dni otwarte  w poradni oraz wizyty psychologów na spotkaniach z 
rodzicami w przedszkolach. Rozpoczęto również projekt z kapitału ludzkiego „Zacznij od 
przedszkola”, którego głównym założeniem, jest promocja edukacji przedszkolnej tak aby 
wykorzystać kadrę i miejsca w przedszkolach. Dalej przekazała, że do parlamentu 
wpłynęła już ustawa aby do przedszkoli mogły zacząć chodzić 2 letnie dzieci.               

− Radny Roman Wałach przekazał, że jest mu przykro, że ten temat chce się spłycić do 
takiego poziomu. Wskazał także, że wniosek do planu był wnioskiem komisji.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie powyższy wniosek Komisji 
OKSRiOS.

Rada przy 20 głosujących radnych, 2 głosami za, 14 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że na Komisji RGBiF radni wnioskowali o aby 
przedstawiony planu pracy poszerzyć o następujące tematy:
1) Radny Jan Wiecha wniósł aby w miesiącu maju dopisać “ Założenia do Strategii 
Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2011 – 2020.”, a w miesiącu listopadzie temat 
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dotyczący podatków i opłat lokalnych, zmienić na “ Założenia do budżetu miasta 
Racibórz na 2012 rok, w tym podatki i opłaty lokalne.
Wnioski  radnego komisja przyjęła jednogłośnie.
2) Radny Ryszard Frączek wniósł aby w ciągu roku, jako osobne zagadnienie, wpisać 
bardzo ważny temat “Polityka prorodzinna”. Przy czym Prezydent Miasta przekazał, że 
temat na pewno będzie w ciągu roku  przygotowany.       

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie dwa wnioski Komisji RGBIF 
odnoszące się do propozycji radnego Jana Wiechy.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski Komisji.
 
− Radny Ryszard Frączek zaproponował aby w miesiącu maju przy temacie dotyczącym 

kierunków rozwoju miasta zająć się tematem polityki prorodzinnej. Wskazał, że jest 
okazja aby wypromować Racibórz jako miasto przyjazne rodzinie. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował aby radny Ryszard Frączek skontaktował 
się z Panią Iwoną Trzeciakowską Pełnomocnikiem  ds. Społecznych aby temat ten jeszcze 
skonsultować, a dopiero później zdecydować kiedy temat pojawi się na sesji. 

− Radny Ryszard Frączek zaproponował aby temat ten jednak w maju dopisać.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że w przypadku gdy temat do tego czasu zostanie 

dopracowany to będzie mógł znaleźć się  na sesji, nawet  w maju. Następnie  poddał pod 
głosowanie plan pracy Rady Miasta na 2011 rok uzupełniony o przyjęte wnioski. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła Plan pracy Rady Miasta na 2011 rok. Uzupełniony plan stanowi zał. Nr 33 do 
protokołu. 

Ad 22. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r.
 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy plan pracy Komisji 
Rewizyjnej, który stanowi zał. Nr 34 do protokołu.

Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że w związku ze złożonym przez grupę 
radnych projektem uchwały w sprawie programu „Rodzina 3+” posiedzenie Komisji 
OKSRiOS odbędzie się już w przyszły tydzień i radni za chwilę otrzymają stosowne 
zawiadomienie i dokumenty.

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) poprosił o przygotowanie listy wykonanych projektów, a nie realizowanych w 

ostatnich 3 kadencjach – zał. Nr 35, 
2) poprosił o informacje o stanie remontu ul. H. Pobożnego – zał. Nr 36. 

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) zapytał na jakim etapie są uzgodnienia w sprawie przejazdu na ul. Bogumińskiej, w 

pasie drogi nr 45, poza tym zwrócił uwagę na sprawę wyznaczenia chodnika i 
przejścia dla pieszych z ul. Tunelowej,

2) przypomniał sprawę remontu nawierzchni ul. Stawowej, wskazując, że jeżeli póki co 
nie da się tam położyć nowej nawierzchni to przynajmniej należy wykonać remont 
cząstkowy tej drogi. Dalej poprosił o informacje w zakresie ul. Stawowej i spotkania 
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komisji ds. bezpieczeństwa ruchu w związku ze stwierdzonym zagrożeniem na tej 
ulicy, zapytał też jakie będą podejmowane dalsze kroki w tym temacie,

3) zapytał jakie są możliwości połączenia działania aquaparku z istniejącym 
lodowiskiem, chodzi o połączenie systemów: grzewczego i chłodniczego, poprosił też 
o podanie mocy zainstalowanych i planowanych tam urządzeń,

4) w zakresie wniosków mieszkańców do projektu budżetu poprosił o informacje jaki 
dalszy los spotyka te wnioski i gdzie one trafiają, i w jaki sposób będą załatwiane 
sprawy, które były tam poruszane.

− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) zwrócił się z propozycją rozbudowania informacji o radnych w BIP-ie, tak aby przy 

nazwiskach i funkcjach radnych mogły pojawić się również zdjęcia, krótkie notki o 
samych radnych oraz numery kontaktowe i adresy mailowe,

2) w sprawie struktury zatrudnienia w urzędzie miasta i jednostkach podległych zapytał 
jaka część pracowników osiągnęła już wiek emerytalny,

3) w sprawie organizacji studniówek na hali OSiR-u zapytał czy będą one dalej odbywać 
się na wyremontowanej przecież hali i czy oprócz studniówek halę tą można wynająć 
także na inne tego typu imprezy,

− Radny Paweł Rycka zwrócił się z prośbą o zainicjowanie i objęcie patronatu nad 
corocznym turniejem amatorskich drużyn zakładowych w piłce siatkowej – zał. Nr 37.

− Radny Franciszek Mandrysz przypomniał sprawę budowy niezbędnego dla mieszkańców 
chodnika po jednej stronie ul. Odrodzenia w Markowicach.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał odpowiedzi na następujące interpelacje i 
zapytania radnych:
− odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka:

1) przekazał, że wykaz dokumentacji zostanie przygotowany na piśmie, jednakże z 
uwagi na okres 3 kadencji trochę to potrwa,
2) w zakresie remontu ul. H.Pobożnego przekazał, że odpowiedź również zostanie 
przygotowana na piśmie.

− odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w zakresie przejazdu na ul. Bogumińskiej przekazał, że po zebraniu informacji 
odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie. Dodał, że trzeba też spodziewać się 
podobnych problemów jak z przejazdem przy Rafako,
2) w zakresie ul. Stawowej przekazał, że odpowie na piśmie,
3) w zakresie wniosków mieszkańców przekazał, że tych zadań nie ujętych w 
budżecie jest na kwotę ponad 40 mln zł. Dodał, że zadania te nie znalazły się w 
budżecie, nie dlatego, że ktoś ich nie chce ale dlatego, że nie starczyło na wszystko 
środków i trzeba było dokonywać wyborów. Najważniejsze nieujęte zadanie będą 
mogły być ujmowane w budżecie jak tylko będzie taka możliwość. Dodał, że na pewno 
wszystkie wnioski mieszkańców docierają do urzędu, oczywiście nie wszystkie 
bezpośrednio do niego,
4) w zakresie połączenia działania pływalni z działaniem lodowiska wyjaśnił, że 
można urzędowi zgłosić wiele zadań ale nie każde można w urzędzie przygotować. 
Uznał, że w tym przypadku należałoby zlecić to komuś z zewnątrz. Zachęcił radnego 
do kontaktu z Dyrektorem OSiR-u w tym względzie. Niemniej uznał, że nie jest to już 
chyba dobry moment na takie opracowania.

− odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego:
1) w zakresie informacji w BIP-ie to przekazał, że pytanie to bardziej skierowane jest 
do Rady, 
• Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że prawie wszyscy radni podali informacje 
w jaki sposób mieszkańcy będą mogli z nimi się skontaktować i te informacje zostaną 
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zamieszczone w BIP-ie,
2) w zakresie struktury zatrudnienia przekazał, że zatrudnienie w urzędzie w zasadzie 
się nie zmienia i za wyjątkiem chyba tylko jednego przypadku nie ma osób, które 
pracowałyby na część etatu i pobierałby emeryturę. Dodał, że ten jeden przypadek 
zostanie rozwiązany z chwilą przejęcia przez powiat zasobu geodezyjnego. Nie ma 
więc w urzędzie pracujących emerytów, nie ma też osób, bliskich do przejścia na 
emeryturę. Gdy chodzi o szkoły to przekazał, że średni staż pracy nauczycieli wynosi 
18 lat. Dodał, że w naszych szkołach emeryci nie pracują, chyba, że wyjątkowo na 
zastępstwo, gdy jest problem z pozyskaniem nauczyciela na jakieś godziny,
3) w zakresie hali przy Rafako przekazał, że jest przeciwnikiem organizacji 
studniówek na hali, jednakże nacisk szkół był w tym roku bardzo duży, osobiście też 
uczestniczył w spotkaniu z siatkarzami. Dodał, że siatkarze zgodzili się na rozegranie 
jednego meczu w hali w Rudniku. Uznał także, że w przypadku gdy uczniowie szkoły 
wyrządzili w hali jakieś szkody to szkoła będzie to musiała naprawić. Wskazał też, że 
statut nie wyklucza tego aby na hali odbywały się inne imprezy, a nie tylko sportowe. 

− odnośnie interpelacji radnego Pawła Rycki przekazał, że cieszy się, że temat 
sportowego współzawodnictwa zakładów pracy, w tym przypadku w siatkówce 
powraca. Dodał, że miasto bardzo chętnie się w to włączy.  

− odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza w zakresie chodnika na ul. 
Odrodzenia przekazał, że jest tam o tyle problem, że powstaje tam teraz stacja 
benzynowa, co więcej drogą tą zarządza powiat Rybnicki, a urząd marszałkowski 
przyjął zasadę, że będzie realizował inwestycje tylko wtedy gdy wnioskodawca 
zapewni 50% finansowania. 

Ad 24. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 2010.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Tadeusz Wojnar
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